
   MØTEBOK  

STYREMØTE ONS.31.5. i tiden 19.00 – 22.00.  

Tilstede: Vebjørn Håvardsrud, Oluf Fønnebø, Tor-Olav Røisgaard, Thov G. Weterhus, Knut 

Heiberg, Anders Eriksrud og Kjell Kristiansen 

Andre: Hans-Jørgen Jahren 

Behandlede saker: 

Sak 7/17: Referatsaker. 

Sak 8/17: Felles sanksjoner ved lovbrudd. 

Sak 9/17: Villreinjakta 2017. 

Sak 10/17: Søknad om oppføring av båtnaust i Hardangervidda nasjonalpark. 

 

Medlemmer av underutvalg VILLREIN møtte kl. 18.00. Det er Kjell, Anders, Thov og Oluf.  

Utvalget drøfta nye prinsipper med forhåndssalg og utdeling av villreinkortene.  Dessuten 

gikk de igjennom søkerlistene.  Disse blir lagt ut med minst 1 ukes klagefrist før Jegerkafeen 

14.6. 

 

Vi bekrefter med våre underskrifter at møtebokas blader er ført i samsvar med det som ble 

bestemt på møtet: 

 

Vebj. Håvardsrud /s/ Oluf Fønnebø /s/   Tor-Olav Røisgaard /s/   Thov G. Wetterhus /s/ 

 

Anders Eriksrud /s/  Kjell Kristiansen /s/  Knut Heiberg /s/ 

 

Hans-Jørgen Jahren 

sekretær 

 

 



Sak 7/17: Referater.  Disse meldingssakene ble lagt frem for styret og tatt til etterretning.  

68/17: HJJ: Til styret ang. regnskapet 2016. 

69/17: SNO v/Enerstvedt: Tellere Hardangervidda. 

70/17: HG: Årsmøte 2017. 

71/17: Ordrebekreftelse Bakketjønn-hytta. 

72/17: Rauland fjellstyre: Møtebok 6.3.17. 

73/17: ØNF: Til Buskerud Landbruksselskap v/Per Liahagen ang. avtale med HA 56. 

74/17: Vebj. Håvardsrud: Ang. avtalen med HA 56. 

75/17: HV villreinutval: CWD-prøver. 

76/17: HJJ: Om fremgangsmåten ang. HA 56. 

77/17: Norsk Villreinsenter: Årsmelding 2016. 

78/17: Norsk Villreinsenter: Referat ang. GPS-merkeprosjekt. 

79/17: Villreinnemnda for HV: Uttalelse vedr. søknad om dispensasjon fra forskrift. 

80/17: ØNF: Ang. endringer på vår hjemmeside. 

81/17: ØNF: Til styret ang. HA 56. 

82/17: FH: Budsjett 2017. 

83/17: FH: Årsmelding 2016. 

84/17: FH: Resultatregnskap 2016 

85/17: FH: Innkalling til styremøte 24.3.17.  

86/17: HV villreinutval: Div. info ang. CWD. 

87/17: ØNF: Ang. «Gule sider.» 

88/17: ØNF: Ang. spørreundersøkelse  Driftsplan HV. 

89/17: ØNF: Orientering ang. mulige konsekvenser av skrantesyke. 

90/17: ØNF: Til HF ang. vedlikehold 2016. 

91/17: HF: Årsrapport 2016. 

92/17: Ulvik fjellstyre: Møtebok 20.3.17. 

93/17: ØNF: Avtalen med HA 56. 

94/17: HA 56 v/Per LIahagen: Ang. Melding om styrets vedtak. 

95/17: HG: HG-Nytt nr. 37 – mars 2017. 

96/17: Hol fjellstyre: Årsmelding 2016. 

97/17: ØNF: Tilsvar på brev fra Per Liahagen –se 94/17. 

98/17: NFS: Elg- og hortejakt 2017. 

99/17: Ang. Medianord. 

100/17: ØNF: Ang. vedlikehold våren 2017. 

101/17: Eidfjord fjellstyre: Fredningssone før for Lågen. 

102/17: ØNF: Til FM i B. ang. gjerding ved Bakketjønn. 

103/17: HV villreinutval: Høring på forslag til villreinkvote -17. 

104/17: FM i B. Ang. søknadsplikt for gjerde v/Bakketjønn. 

105/17: Statskog: Grunneiers tillatelse oppsetting av gjerde. 

 

Forts. neste side.  

 

 

 



Sak 7/17 - fortsatt. 

106/17: FM i B. ang. søknad om gjerde. 

107/17: ØNF: Tilsvar ang. eierforhold ved Skjerhøl. 

108/17: FM i Hordaland: Ny fakturaadresse. 

109/17: DNT- Drammen: Vedr. søknad om prøveordning med elektrisk gjerde. 

110/17: ØNF: Ang. manglende innbetaling for fiskekort. 

111/17: Røldal fjellstyre: Møtebok 20.3.17. 

112/17: ØNF og Lågliberget Beitelag: Søknad ang. elektrisk gjerde.  

113/17: ØNF: Viktige datoer våren -17. 

114/17: HV villreinutval: Høringssvar ang. soneforskrift for skrantesyke. 

115/17: NFS: Høringer soneforskrift. 

116/17: Uvdal Regnskapsservice: Ang. inkassovarsel. 

117/17: Statskog: Skjøtselstiltak i verneområder. 

118/17: Kai Rune Båtstad: Innspill til Statsallmenningsutvalget vedr. oppsyn. 

119/17: FM i B.: Invitasjon til fellesmøte for forvaltningen. 

120/17: Buskerud kommunerevisjon: Ang. varebeholdningen 2016. 

121/17: ØNF: Svar på div. spørsmål fra Statsallmenningsutvalget.  

122/17: Numedal Fiber: Ang. Internett-linje. 

123/17: ØNF: Orientering til styret ang. manglende innbetaling. 

124/17: ØNF: Brannvern – Bakketjønn. 

125/17: Anders Eriksrud: Kostnadsberegning Bakketjønn-hytta. 

126/17: Villreinrådet: Invitasjon til landsmøte 7. og 8.6.17. 

127/17: Statskog: ROU-tilskuddsmidler 2017. 

128/17: Buskerud Kommunerevisjon IKS: Revisors Beretning 2016. 

129/17: Statskog: Høring på søknad om oppføring av båtnaust. 

130/17: FM i Buskerud: Dispensasjon til oppsetting av strømgjerde. 

131/17: FM i B.: Høring om oppføring av båtnaust. 

132/17: ØNF: Ang. manglende oppgjør ved salg av fiskekort. 

133/17: Vilh. Håvardsrud: Ang. fiskeretter i Bjornesfjorden. 

134/17: ØNF: Ang. san 132/17. 

135/17: Samme som 134/17. 

136/17: ØNF: Til Eidfjord fjellstyre ang. doen i Byen. 

137/17: HV Villreinutval: Ang. tiltak skrantesyke. 

138/17: Ullensvang fjellstyre: Møtebok 10.5.17. 

139/17: Miljødir.: Pålegg om å teste hjortevilt for skrantesyke. 

140/17: HF: Utgifter ØNF pr. 1.5.17. 

141/17: ØNF: Melding til styret ang. forsyninger 2017. 

142/17: ØNF: Utsendte fiskekort 2017. 

143/17: HV villreinutval: Ang. Informasjonsmøte29.5.17. 

144/17: Odda fjellstyre: Møtebok 18.5.17. 

145/17: Buskerud kommunerevisjon: Kontrolloppstilling lønn- og pensjon. 

146/17: ØNF: Tilbakemelding ang. 145/17. 

147/17: ØNF: Til Buskerud kommunerevisjon ang. slepekonto.  

 



Sak 8/17: Felles sanksjoner ved lovbrudd. 

Vi har så langt tilbake som 1993 gjort vedtak i fjellstyret ang. «straffa/bøtelagde personer i samband 

med jakt.»  I korthet gikk vedtaket ut på at den som er straffa eller vedtatt forelegg «mot nokon 

føresegn om jakt,…. Bør stengjast ute frå jakt på statsallmenningane på Hardangervidda i tre år.» 

Dette var egentlig et vedtak fatta av «Samarbeidsorganet for fjellstyra på Hardangervidda» . Den 

gang benevnt som SfH, nå FH (Fjellstyra på Hardangervidda).   

Men vårt eget fjellstyre gjorde i sak 25/93 et prinsippvedtak der vi stilte oss bak SfH sin beslutning.  

Det er viktig å merke seg at denne saken kun gjaldt i forhold til inhuman jakt: Viltlovens § 19. I alle 

slike saker må det gjøres enkeltvedtak ifølge Forvaltningsloven som gir den dømte klageadgang.  

I et tilleggsvedtak i sak 38/93 presiserer fjellstyret: «Fjellstyret legger til grunn dato for rettskraftig 

dom eller evt. Dato da forelegg er vedtatt ved fastsetting av tidspunkt for utestengning for jakt.» 

Fjellovas § 25, 3. ledd gjelder. 

I august 2016 fikk saksbehandler melding om at jeger med bruksrett hadde godtatt forelegg for 

inhuman jakt.  På den tiden ble det ansett som uaktuelt å utestenge vedkommende fra fjorårets jakt. 

Årsaken var at tiden ble for knapp for å gjøre en forsvarlig behandling av saken.   

Men istedenfor at vi kun fulgte opp vårt eget vedtak, ønsket jeg å «løfte» saken opp til FH for en 

prinsipiell avklaring og mer utfyllende vedtak enn vårt vedtak var fra 1993. Det er nå flere forhold 

som kan være av betydning for jaktutøvelsen enn kun § 19 i Viltloven.  Bl.a. vil det være riktig at alle 

fjellstyrene på Hardangervidda har en mest mulig enhetlig praksis i denne typen saker og mindre 

alvorlige saker.  Overtredelse av de jaktfrie sonene er et eksempel på en ny type saker.  

Fra FH har vi med bakgrunn i Fjellovas § 25 fått et forslag til oppfølging (deres sak 9/17). Dette er et 

godt utgangspunkt for lik praktisering i disse vanskelige sakene.  Det henvises til forslaget i vedlagte, 

skanna dokument.  Saken er på sakskartet til FH i møte 19.6.17. 

Det ble fattet slikt enst. vedtak: 

Øvre Numedal fjellstyre er i all hovedsak enig i FH sitt forslag til oppfølging av saker i.h.t. § 25, 

3.ledd i Fjellova for brudd «mot nokor føresegn om jakt.»  

På dette punktet ønsker vi endring: 

1. Utestenging i 3 år. 

a) «Jakting utanom jakttid og på andre freda arter, herunder fredningssoner fastsatt av 

fjellstyret.»   

Punktet om «fredningssoner» må flyttes til «utestenging i 1 år.» 



Sak 9/17: Villreinjakta 2017.  

Innledende orientering om saken.  

Styret og sekretær har brukt svært mye tid på utdelingen av villreinkortene. 

Tidligere har det vært slik at enkeltmedlemmer i styret har vært villige til å gjøre 

en gratisinnsats på dette området. Men generelt for styremedlemmene har det også 

vært bra å komme i kontakt med de bruksberettigede. Både fordi det bør være en 

viss plikt i.f.t. de man er valgt av og fordi det har kommet frem nyttig informasjon 

i disse møtene. Noe kontakt bør det fortsatt være.  

Etter at belastningen på kontoret i fjor ble svært stor, så jeg behov for å fornye 

systemet med utdelingen. Det har rett og slett blitt for ressurskrevende å følge 

tidligere opplegg. Og det kan heller ikke forventes at styret framover bruker så 

mye tid som tidligere. Også endel jegeres manglende respekt for våre rutiner og 

frister, tilsier endringer. Vi må være tydeligere og sette mer krav til de som ønsker 

jakt.  

Ved nedenstående forslag, tenker jeg også at reservekortutdelingen utgår.  

Ett annet forhold som er viktig, er å ha et opplegg slik at vi får solgt kortene. Med 

store kvoter, er dette en utfordring fordi det er kjøpers marked. I fjor var det ikke 

interesse lokalt for kort til en pris på 700 kr.  

Tilbudet fra mange fjellstyrer går til utenbygdsboende i juni. Slik det ble i fjor 

hadde vi ikke dette klart før 10. aug. Og dermed var det et lite marked. Særlig 

siden vi i tillegg ga tilbud om et jaktområde som mange visste var lite attraktivt.  

Med bakgrunn i alle disse erfaringene, foreslår jeg nå at vi effektiviserer 

utdelingen. I praksis tenker jeg at 

1. Det forhåndsbetales et likt beløp for alle som vil ha jakt i allmenningen.  

Dette er å anse som jegerens «inngangsbillett» til jakt i vårt område. Første 

gang dette er mulig blir på Jegerkafeen 14.6. Øvrige kan betale med en 

kort frist til vår konto. Alle får tydelig informasjon i forbindelse med 

innbetalingen. Når jegeren har betalt innen fristen, er han garantert jakt i 

Øvre Numedal statsallmenning.  

2. Tilbudet/»Pakka» med kort blir enten 2 simle/ungdyrkort inkl. kalv eller 1 

fritt dyr+1 s/u-kort. Vi tildeler kortene i størst mulig grad i henhold til 

jegernes ønsker som har fremkommet på søknaden. 

3. Det legges fram ei priroteringsliste på Jegerkafeen 14.juni som grunnlag 

for hvilken type kort jegeren får tilbud om. Lista er på forhånd lagt ut på 

vår hjemmeside med minst 1 ukes frist.  

4. Målet er å være ferdig med all innenbygds utdeling før ferien. Dermed kan 

tilbudet gå ut til utenbygdsboende før sommeren og vi er 

konkurransedyktige i.f.t. andre fjellstyrer.  

5. Dette opplegget frigjør også tid for sekretæren fordi det skal arbeides med 

resten av kortene, rypekortene, fisketilbudet og hytteleie. Dessuten har jeg 

ofte noe fravær p.g.a. oppsynsarbeid og tilsyn av allmenningen.  

 

 

 



 

Det ble fattet slikt vedtak. Med unntak av pkt. 2 og pkt.4 ble alle punktene 

enst. Vedtatt. Pkt. 2 ble vedtatt mot 1 stemme. Pkt. 4 mot 2 stemmer.  

1. Jaktstart blir sø. 20.8.17. Siste jaktdag er lø. 30.9.17. Nattefredning 19.00-

07.00. 

2. Det blir jaktfri sone i.h.t. eget kart i tiden sø. 20.8. – tom. Ti. 5.9.  Se 

vedlegg. 

3. Jegerne tilbys jakt i allmenningen mot å forhåndsbetale 3300 kr. De som 

har betalt innen fristen er garantert 2 villreinkort. Enten 2 simle-

/ungdyrkort inkl. kalv eller 1 fritt dyr + 1 simle-/ungdyrkort inkl. kalv. 

Utenbygds betaler dobbelt pris.  

4. Pris for overføring av tilleggskort (det er jeger som allerede har tatt ut 

allmenningskort) er 1000 kr for fritt dyr og 700 kr for s/u inkl. kalv. 

Gruppa 16- 17-år garanteres ett kort og prisen settes til halvparten av 

ordinær pris (hhv. 1000 og 700 kr). Gjelder bruksberettigede. Fødselsår 

gjelder.  

Det vil bli gitt mulighet for ekstrakort så langt det er tilgjengelig.  

For jegere uten bruksrett gis det evt. Tilbud om 2 dyr. Jegere uten 

bruksrett kan kun jakte på nordsida av Numedalslågen/Nordmannslågen.  

 

5. Allmenningsberettigede som tar ut sine allmenningskort, kan ta med 

tilleggskort.  Se prisen for dette i pkt. 4. Tilleggskort kan brukes på lik 

linje med allmenningskort. 

6. Jaktlag. 

Det kan dannes  jaktlag med inntil 5 personer. Alle må ha kort og avlagt 

skyteprøve. Ingen kan stå på flere jaktlag samtidig.  

Jegere som er på opplæringsjakt (16- og 17-åringer) kan inngå i dette 

jaktlaget, men kortet/kortene  kan  ikke benyttes av andre i jaktlaget.  

Jegere uten bruksrett kan ikke delta i jaktlag sammen med jegere med 

bruksrett. Utenbygds (jegere uten bruksrett) kan sammen danne jaktlag 

godkjent av fjellstyret.  

7. Samjaktavtale med Ulvik statsallmenning (HA 291) videreføres (se avtale 

av 18.3.02.). 8 jegere fra Ulvik kan jakte samtidig (gjelder kun på nordsida 

av Lågen og på sørsida i området fra Eidfjord grense i vest til Langebuåni i 

øst). 

8. Gjensidig avtale mellom HA-35, HA-36, HA-37 og HA 55 gjelder fra 

første jaktdag. D.v.s. villreinkort som opprinnelig er utstedt til disse 

valdene, kan brukes vederlagsfritt på HA 55 sitt areal på nordsida av 

Heinvassdraget. HA-55 sine jegere kan jakte fritt på HA-35, HA-36 og HA 

37.  

 

 



Sak 10/17: Søknad om oppføring av båtnaust i Hardangervidda nasjonalpark. 

Fra STATSKOG har vi fått oversendt søknad fra Olav Håvardsrud, Tinn i Austbygd, om 

oppføring av båthus. 

Også Fylkesmannen i Buskerud ber om vår uttalelse fordi søknaden skal behandles etter 

forskrift om vern av Hardangervidda nasjonalpark og vurderes i henhold til forskriften § 4.1.3 

bokstav d. Denne tilsier at forvaltningsmyndigheten kan gi løyve til «Bygging av naust for 

opplag av båt og utstyr til fiske.» Forvaltningsplanen har også retningslinjer for 

byggevirksomhet som i slike tilfeller kommer til anvendelse. 

Båthuset skal ligge i Kilevike der det allerede er plassert 2 båthus.  Søknaden beskriver en 

utførelse som er i samme stil som eksisterende båthus. Størrelsen er oppgitt til 22,4 m2. 

Årsaken til at Håvardsrud ønsker båthuset i Kilevike, er at dette er en gunstig plassering i 

forhold til Kaggeli der han har fiskerett og fordi båten også brukes for tilsyn av Lågaros.  Årlig 

fisker han om lag 250 kg.  

Vår oppgave er å uttale oss i forhold til fjelloven og bruksretten.  

Slikt enst. Vedtak ble fattet:  

Øvre Numedal fjellstyre kan ikke se at oppføring av båtnaust i Kilevike ved Bjornesfjorden 

tilhørende Olav Håvardsrud, Tinn i Austbygd, kan være til hinder for utøvelse av 

bruksretten i Øvre Numedal statsallmenning. 

 

 


